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Concept verslag Algemeen Bestuur 
         
Bijeenkomst : Vergadering Algemeen Bestuur  
Datum : maandag 14 december 2020 
Plaats : Microsoft Teams 
 
Aanwezig: 
Mevrouw H. Vlieg  - gemeente Assen  - voorzitter  
De heer B. Luinge - gemeente Aa en Hunze - lid   
De heer R. Wanders -  gemeente Emmen - lid   
Mevrouw N. Houwing - gemeente Borger-Odoorn -  lid   
De heer J. Brink - gemeente Coevorden -  lid   
De heer E. Derks - gemeente Midden-Drenthe - lid   
De heer J. van ‘t Zand - gemeente De Wolden - lid    
De heer J. de Haas - gemeente Westerveld -  lid    
Mevrouw O. Gopal -  gemeente Tynaarlo - lid     
Mevrouw J. Tabak -  gemeente Hoogeveen - lid     
De heer J. van der Haar -  gemeente Meppel -  lid 
De heer J. Westendorp - gemeente Noordenveld  - lid   
 
De heer H. Kox - GGD Drenthe - directeur 
De heer S. de Jong - GGD Drenthe - controller  
De heer G. Meijer - GGD Drenthe -  directiesecretaris 
Mevrouw T. van Rein -  GGD Drenthe -  notulist 
 
 
 
1. Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  
 
De heer Wanders deelt mede dat het DB aan de heer Kox heeft gevraagd om zijn interim 
aanstelling bij de GGD tot na de zomer te verlengen. Dit vanwege de continuïteit die nu wordt 
gevraagd vanwege de COVID-situatie maar ook om een aantal zaken in de bedrijfsvoering, m.n. 
rondom VTD, structureel te kunnen oppakken. De heer Kox heeft hierop positief gereageerd. Dit 
zal nog verder met het MT en de OR worden afgestemd. 
 
De heer Derks vraagt hoe het staat met het proces van de formele benoeming van de heer Kox 
als DPG a.i. en hoe de gemeenten hierover worden geïnformeerd. De heer Meijer geeft aan dat 
de consultatie van de AB-leden bevestigend is afgerond. In de AB-vergadering van de 
Veiligheidsregio van morgen staat de voorgenomen benoeming op de agenda. Na positieve 
besluitvorming aldaar is aan de wettelijke vereisten voldaan. Afgesproken wordt dat de 
gemeenten daarna per brief over de benoeming worden geïnformeerd. Daarbij zal tevens 
worden ingegaan op het proces ten aanzien van de werving van de nieuwe DPG.  
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De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

2. Conceptverslag d.d. 19 oktober 2020 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
N.a.v. pagina 3 agendapunt 7, 2e kwartaal bestuursrapportage 2020:  
Mevrouw Gopal merkt op dat de heer Derks in de rapportage informatie miste over o.a. de 
recidieven bij VTD en dat naar aanleiding daarvan de heer Wanders destijds aangegeven heeft 
dat er een goede balans gevonden moet worden in de sturingsinformatie die opgenomen wordt 
in de rapportages. Daarom zou er contact worden opgenomen met de ambtenaren om te kijken 
waar de behoefte lag. Volgens mevrouw Gopal is dat echter nog niet gebeurd. De heer Wanders 
biedt hiervoor zijn excuses aan en geeft aan dat er alsnog opvolging aan zal worden gegeven. 

 
3. Ingekomen stukken 

Er zijn geen ingekomen stukken. 
 
4. Uitgaande stukken  

Er zijn geen uitgaande stukken. 
 

5.  Mededelingen 
De heer Westendorp geeft aan dat naar aanleiding van de subsidieaanvraag ‘Drenthe samen 
Gezond’ er nog een nadere verbinding moet worden gelegd met het project ‘Aan de slag met 
preventie’. De heer Brink licht toe dat de verbinding ambtelijk al wel gelegd is. Afgesproken 
wordt dat de heer Brink het initiatief zal nemen voor het maken van een afspraak met de heer 
Kox voor verdere bestuurlijke afstemming. 
 
De heer Kox geeft het AB een update rond COVID-19. Hij geeft aan dat de GGD druk bezig is met 
het zo snel mogelijk gereed maken van de L-teststraat op het TT-circuit in Assen. Verder is de 
GGD de afgelopen twee weken achter de schermen intensief in overleg geweest met het 
Ministerie en GGD GHOR Nederland in verband met de voorbereidingen van de vaccinaties. De 
GGD is zich op alle mogelijke vaccinatiescenario’s aan het voorbereiden. 

 
Mevrouw Gopal vraagt of er ook een beeld is van wat het per scenario zal betekenen voor de 
reguliere werkzaamheden van de GGD. De heer Kox licht toe dat landelijk is afgesproken dat de 
reguliere GGD-activiteiten zoveel mogelijk worden ontzien. Met name geldt dit ook voor de 
inzet van de mensen bij de JGZ waar de afgelopen periode een enorme druk op is geweest. De 
GGD is bezig om de COVID-organisatie zoveel mogelijk op te schalen met externe mensen en de 
reguliere activiteiten weer terug en op peil te brengen waar het hoort. Dit lijkt te gaan lukken. 
 
De heer Luinge vraagt zich af of de GGD ook zicht heeft op de beschikbaarheid van vaccins en 
wanneer er begonnen wordt met vaccinatie. De heer Kox licht toe dat hierover regelmatig 
overleg is met het Ministerie en er ook driewekelijks landelijk met de DPG’en over dit 
onderwerp wordt gesproken. De inzichten hieromtrent zijn echter op dit moment nog 
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regelmatig aan verandering onderhevig zodat nog niet precies duidelijk is wanneer kan worden 
gestart. Mevrouw Vlieg geeft aan dat vanuit het landelijke overleg van voorzitters hiervoor ook 
aandacht wordt gevraagd.  

 
Verder vraagt de heer Brink zich af of er wat betreft het vaccineren nog betrokkenheid in 
faciliterende of communicatieve zin nodig is van de individuele gemeenten. De heer Kox geeft 
aan dat zodra er locaties nodig zijn er meteen contact opgenomen zal worden met de betrokken 
gemeenten. De lijn van de GGD is dat er geconcentreerd en gefaseerd per doelgroep zal worden 
gevaccineerd. De verwachting is wel dat we op verschillende locaties in Drenthe zullen gaan 
vaccineren.  

 
6. 3e kwartaal bestuursrapportage 2020, inclusief begrotingswijziging 

De heer Westendorp vraagt hij zich af of de gemeenten gevraagd hebben om het 
Ondersteuningstraject Rookvrije Omgeving. De heer Kox geeft aan dat het gaat om een  
landelijk programma vanuit de GGD GHOR.   
 
Verder geeft de heer Westendorp aan geschrokken te zijn van de rapportage over Veilig Thuis 
en vraagt hij zich af wat de strategie is voor de komende tijd. De heer Derks spreekt ook zijn zorg 
uit over Veilig Thuis. Er is destijds een interventieplan opgesteld. Hij acht het wenselijk om in 
een volgende bestuursvergadering te bespreken welke interventies gewerkt hebben en wat er 
eventueel nog nodig is. Hij is blij met de aandacht die de heer Kox de komende tijd zal geven aan 
VTD. De heer Kox geeft in reactie hierop aan dat Veilig Thuis een forse transitieopgave is voor 
zowel de GGD als de gemeenten. Het is voor beide partijen lastig om elkaar te vinden. Het 
voornemen is om de komende maanden per gemeente kwalitatieve gesprekken te gaan voeren 
met als inzet hoe beide partijen nader tot elkaar kunnen komen. In het AB zal de opbrengst 
hiervan terug komen.  
 
Mevrouw Gopal merkt op dat de beschikbaarheid van de jeugdarts nog steeds een probleem is 
door langdurige ziekte en krapte op de arbeidsmarkt. Ambtelijk is het signaal al afgegeven dat er 
altijd contact gezocht kan worden met de gemeenten om samen te zoeken naar mogelijke 
oplossingen. Dit beeld wordt bevestigd door het AB.  
 
Alle kosten met betrekking tot COVID worden nog steeds worden vergoed door het Rijk. In 
totaal bedraagt het financiële effect tot nu toe als gevolg van Corona 3,3 miljoen. Hiervan 
hebben wij een bedrag van 2,6 miljoen euro inmiddels gedeclareerd bij het ministerie van VWS. 
Het resterende deel van €700.000 betreft de inzet vanuit de reguliere organisatie van de GGD en 
wordt conform afgedekt binnen de reguliere begroting.  

 
Besluit: 
Het AB besluit in te stemmen met de 3e kwartaal bestuursrapportage 2020, inclusief 
begrotingswijziging. 
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7. Bestemming jaarresultaat 2019 
De heer Westendorp geeft aan zeer tevreden te zijn met de onderbouwing die voorligt. De 
businesscase van het project JGZ in Flow is helder en biedt terugverdienperspectief. Het 
structureel opnemen van middelen voor organisatieontwikkeling in de begroting acht hij een 
goede zaak. Hij is akkoord met het voorstel. 
 
Mevrouw Gopal merkt op dat Tynaarlo een van de vier gemeentes is die JGZ 0 - 4 jaar heeft 
ondergebracht bij Icare. Hoe verhoudt zich dat tot de investeringen die nu gevraagd worden 
voor de JGZ. Het voordeel gaat nu namelijk naar de gemeenten die de volledige JGZ bij de GGD 
hebben ondergebracht. Dit is een structureel vraagstuk dat aandacht vraagt. De heer Kox stelt 
voor om met de vier gemeenten hierover in gesprek te gaan. Dit zal georganiseerd gaan worden.  
 
Mevrouw Tabak geeft aan dat er ten aanzien van organisatieontwikkeling een goede 
onderbouwing ligt maar vraagt zich af of dit te billijken is met het oog op de financiële situatie 
van de gemeenten. Haar voorstel is om de risicoreserve niet aan te vullen tot 5%, omdat de GGD 
feitelijk geen risico heeft, en dat deel terug te laten vloeien naar de gemeenten. Door het AB 
wordt aangegeven dat het aanhouden van de risicoreserve een basisafspraak is die indertijd 
gezamenlijk is gemaakt. Er is geen aanleiding om deze afspraak te herzien in deze. 
 
De heer De Haas vraagt zich af of de gemeenteraden niet geconsulteerd moeten worden als 
middelen voor organisatieontwikkeling structureel worden ingezet. De voorzitter geeft aan dat 
het structureel maken van middelen voor organisatieontwikkeling is opgenomen in de 
Kaderbrief 2022 en dat de raden op basis hiervan zich een oordeel kunnen vormen.  

 
Besluit: 
Het AB besluit:  
Ten aanzien van de resultaatsbestemming: 
1. Een bedrag van € 79.362 toe te voegen aan de Algemene reserve en het restant ad. 

€ 172.938 toe te voegen aan de Reserve Organisatieontwikkeling ten behoeve van de 
noodzakelijke investeringen in verdere digitalisering van onze dienstverlening, interne 
processen en stuurinformatie; 

 
 Ten aanzien van de reserves 

2. Een bedrag van € 219.376, waarmee de risicoreserve eind 2019 boven de bestuurlijke norm 
uitkomt, voor een deel eveneens te bestemmen voor de noodzakelijke investeringen in 
verdere digitalisering van onze dienstverlening, interne processen en stuurinformatie en een 
deel terug te laten vloeien naar de gemeenten. Hiertoe € 147.547 te onttrekken aan de 
Risicoreserve en te storten in de Reserve Organisatieontwikkeling en € 71.829 te onttrekken 
aan de Risicoreserve en terug te laten vloeien naar de gemeenten; 
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3. Een bedrag van € 13.260 wat was bestemd voor tijdelijke extra formatie bij technische 
hygiënezorg te onttrekken aan de Egalisatiereserve en toe te voegen aan de Reserve 
Organisatieontwikkeling, met hetzelfde doel zoals hierboven beschreven. 
 

8.    Financiering VTD 
De voorzitter licht toe dat de voorliggende notitie tot doel heeft om kaders op te halen om tot 
een gedragen voorstel voor de financiële inbedding van VTD te komen. Hiervoor is al schriftelijk 
input opgehaald waar iedereen kennis van heeft kunnen nemen. De heer Wanders vult aan dat 
ook betrokkenheid van de ambtenaren belangrijk is in de voorbereiding van het voorstel en dat 
de wens bestaat om rondom VTD weer een ambtenaren overleg te starten.  
 
Mevrouw Gopal stelt voor dat dit onderwerp meegenomen wordt in de ronde die de heer Kox 
over VTD langs de gemeenten zal maken zodat dit een plek kan krijgen in een meer geïntegreerd 
voorstel over de toekomst van VTD. De heer Kox onderschrijft dit voorstel.  
 
De heer Derks vraagt zich af of de discussie rondom dit onderwerp niet beter gevoerd kan 
worden als de basis bij VTD op orde is. De voorzitter geeft aan dat het vanwege de voortgang de 
voorkeur heeft om dit traject toch integraal mee te nemen in de verkenning rondom VTD. Ook de 
heer Westendorp is hier voorstander van. Hij stelt voor om VTD vooralsnog gedurende de loop 
van het onderzoek als additioneel gepositioneerd te houden.  
 
Besluit:  
Het AB besluit de kaders zoals geformuleerd in de notitie als uitgangspunt te nemen voor het 
ontwikkelen van een voorstel voor de financiële inbedding van VTD. De heer Kox zal dit 
meenemen in de ronde die hij langs de gemeenten zal maken over de ontwikkelrichting van VTD 
in het perspectief van de regiovisie ‘Geweld hoort nergens thuis’. Ambtenaren zullen nauw 
betrokken worden bij de ontwikkeling van het voorstel.  
 

9. Kaderbrief 2022 
In de kaderbrief wordt gesproken over de ontwikkeling van de VTD als expertisecentrum. De 
heer De Haas merkt op dat in de beleving van gemeenteraden VTD iets anders is dan een 
expertisecentrum. Dit moet goed uitgelegd worden. De heer Wanders geeft aan dat deze 
ontwikkeling in het perspectief van de regiovisie ‘Geweld hoort nergens thuis’ geduid moet 
worden. De heer Kox vult aan dat de formulering in de kaderbrief hieromtrent nog wat zal 
worden aangescherpt. Mevrouw Gopal benadrukt dat in het perspectief van het 
expertisecentrum ook gekeken moet worden of er meer taken en verantwoordelijkheden 
overgedragen kunnen worden naar het lokale veld. Hierdoor zouden kosten ook kunnen dalen. 
De heer Kox onderschrijft dat hier in het perspectief van de regiovisie expliciet naar gekeken 
wordt. Aansluitend merken meerdere AB-leden op of het gezien het voorgenomen onderzoek 
en het nog niet uitgekristalliseerde perspectief van VTD wel opportuun is om op dit moment in 
de kaderbrief een uitzetting van € 240.000 op te nemen. Na enige discussie concludeert het AB 
dat de uitzetting voor VTD niet in de kaderbrief zal worden opgenomen en dat er eerst een 



 

Pagina 6 
 

voldragen voorstel zal moeten worden ontwikkeld. Wel wordt het ontwikkelperspectief 
geschetst en dat dit mogelijk in de toekomst financiële consequenties met zich meebrengt.   
 
Naar aanleiding van de discussie welke afspraken er in het AB zijn gemaakt over uitzettingen in 
begrotingen. Enkele AB-leden veronderstellen dat uitzettingen budgettair neutraal moeten 
worden gecompenseerd. De voorzitter herkent deze afspraken niet. De heer Meijer zal dit nog 
nazoeken.  
 
Besluit: 
Het AB besluit de Kaderbrief 2022 met inachtneming van de gemaakte opmerkingen, waaronder 
het niet opnemen van een uitzetting van € 240.000 voor VTD, vast te stellen.  

  
10. Overige additionele tarieven 2021 
 Besluit: 
 Het AB besluit de overige additionele tarieven 2021 vast te stellen. 
 
11. Normenkader 2020 

 Besluit: 
 Het AB besluit het normenkader 2020 vast te stellen. 
 

12. Strategisch meerjarenplan CSG 
 Besluit: 
 Het AB stemt in met het Strategisch meerjarenplan CSG. 
 
13. Rondvraag 

Het is de laatste AB vergadering van de heer Van ’t Zand, hij zal met pensioen gaan. De 
voorzitter dankt de heer Van ’t Zand namens alle leden voor zijn inzet van de afgelopen jaren.  

  
14. Sluiting 
 De voorzitter sluit de vergadering. 
 
 
 
 
 
Concept verslag : 14 december 2020 
Verslag vastgesteld : 
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